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ملخص البحث
" تأثير تدريبات باستخدام أوزان إضافية لتطوير بعض القدرات البدنية وعلاقتها بمستوى الأداء لفعالية الوثبة الثلاثية "
الباحثة ألاء فؤاد صالح
1433 هـ                                                    2012 م
تضمن البحث الحالي على الأهداف الآتية :
1 التعرف على تأثير استخدام تدريبات بأوزان إضافية في تطوير بعض القدرات البدنية . 

2 ـ التعرف على تأثير استخدام تدريبات بأوزان إضافية في تطوير مستوى الأداء لفعالية الوثبة الثلاثية  .
3 ـ التعرف على العلاقة بين القدرات البدنية ومستوى الأداء لفعالية الوثبة الثلاثية .

ولقد استخدمت الباحثة المنهج التجريبي لملاءمته وطبيعة البحث ، وتكونت عينة البحث من طالبات المرحلة الثانية / كلية التربية الرياضية ـ جامعة بغداد قسم التدريس والبالغ عددهن (9) طالبات للموسم الدراسي (2010 ـ 2011م) ، وتم التجانس بين العينة ، واعتمدت الباحثة التصميم التجريبي ، وتم تحديد المنهاج التدريبي التعليمي الذي يتكون من 12 وحدة تعليمية تدريبية بواقع وحدتين تعليمية تدريبية في الأســبوع ، ولقد تم تنفيذ الاختبارات القبلية ، وبعد ذلك تم تنفيذ المنهج التعليمي التدريبي ، ومن ثم إجراء الاختبارات البعدية بنفس طريقة أداء الاختبارات القبلية .


واستنتجت الباحثة ما يأتي :
 
ظهور فروق معنوية في نتائج الاختبارات القبلية والبعدية لمجموعة البحث لكافة القدرات البدنية ومستوى الأداء لفعالية الوثبة الثلاثية . وقد استطاعت تدريبات المقاومة باستخدام الأوزان الإضافية تطوير القدرات البدنية ومستوى الأداء لدى عينة البحث . وظهور علاقة عالية بين قدرة القوة الانفجارية والقوة الخاصة (قوة التحمل) والقوة السريعة مع مستوى الأداء لعينة البحث . وأيضاً ظهور علاقة متوسطة بين القوة المميزة بالسرعة ومستوى الأداء للوثبة الثلاثية. وظهور علاقة متوسطة وعكسية بين السرعة الانتقالية ومستوى الأداء للوثبة الثلاثية .وظهور علاقة ضعيفة بين القوة السريعة لرجل اليسار ومستوى الأداء للوثبة الثلاثية . 
وأوصت الباحثة بالأتي : 

ضرورة استعمال مناهج متنوعة وطرائق تدريبية حديثة تعمل على كسر الجمود وتطوير مستوى الأداء لدى طالبات الكلية  . واختيار الأحمال التدريبية الملائمة لقدرات الطالبات على وفق الأساليب العلمية الحديثة يعمل على تطوير قدراتهن البدنية  . وعدم إطالة مدة المنهج التدريبي وأوقات الوحدات التدريبية واختيار الأجهزة والأدوات الملائمة تفاديا لحدوث الإصابات الرياضية . وضرورة إجراء أبحاث وتطبيق المنهج على فعاليات أخرى في ألعاب القوى والألعاب الرياضية الأخرى .
Abstract
أعلى النموذج
"The impact of additional exercises using weights to develop some physical abilities and their relation to the performance level of the effectiveness of the triple jump"
Alaa Fouad Saleh 
1433 e 2012.

Ensure that current research on the following objectives:

1 Identify the impact of the use of additional training with weights in the development of some physical abilities.

2 to identify the impact of the use of additional training with weights in the development of the performance level of the effectiveness of the triple jump.

3 to identify the relationship between physical capacity and performance of the effectiveness of the triple jump.

 
The researcher used the experimental approach to relevance and the nature of the research, formed the research sample of students in Phase II / Faculty of Physical Education, Baghdad University Department of teaching and of their number (9) students of the school season (2010 2011), was homogeneity among the sample, and adopted the researcher experimental design was determine the educational curriculum, which consists of 12 units by educational training and educational training units per week, and has been the implementation of the Tribal tests, after which it was implemented training curriculum, and then testing the performance of a posteriori tests the same way as tribal.

The researcher concluded the following:


The emergence of significant differences in test results before and after the research group for all physical abilities and level of performance of the effectiveness of the triple jump. Resistance has been able to exercise using weights to develop the additional capacity and level of physical performance among a sample search. And the emergence of a relationship between the ability of high explosive power and strength of (endurance) and strength fast with the level of performance for the sample. And also the emergence of medium-relationship between speed and strength characterized the performance of the triple jump. And the emergence of medium-and inverse relationship between speed the transition and the level of performance for the triple jump. And the emergence of a weak relationship between the strength of a man who left fast and the level of performance for the triple jump.

 
The researcher recommended the following:


Need to use a variety of curricula and training methods of modern works to break the deadlock and the development level of the performance of the students of the college. And selection of training loads appropriate to the capacity of students according to scientific methods of modern works on the development of their abilities facility. And not to prolong the duration of the training curriculum and times of training modules and choose the appropriate hardware and tools in order to avoid sports injuries. And the need to conduct research and apply the approach to other events in athletics and other sports.
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